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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a Nemzeti
Fejlesztési Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Kit terhel a felelősség az emberi fogyasztásra alkalmatlan bajai víz miatt? ”
címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Baja városa 6 milliárd forint uniós és magyar költségvetési támogatást kapott a térség i
ivóvízminőség-javító projektre . A Bajavíz Kft . Baja város és a környező települések
tulajdonában van, és többségben ők alkotják a Felső-Bácskai Ivóvízminőség-javító
Önkormányzati Társulást . Ez a Társulás 2012-ben nyerte el a fent említett nagyobb részben
uniós támogatást .

A projekt lezárására tavaly december 31-ig volt lehetőség, különben vissza kellett volna
fizetni 5 milliárd forintot. Székelyhidi András, a Bajavíz Kft . akkori ügyvezetője nem vol t
hajlandó a projektet jól teljesítettként, feltételek nélkül átvenni, ezért őt a posztjáról
eltávolították . A projekt célja az volt, hogy a bajai térség ivóvízének arzénmentesítését
megvalósítsák. A Társulás előzetes költségbecslése a projektre 4,4 milliárd forint volt, végül a
nyertes konzorcium, az Aquaprofit Zrt . – Euroaszfalt Kft . kettősének ajánlata 5,5 milliárd
forinttal nyerte el a megvalósítást . 2015 október 12-ével a projektre kifizettek 4,8 milliárd
forintot a megítélt támogatásokból . Tavaly év végére elkészült a záró beszámoló is, amit a z
illetékesek idén január 15-én el is fogadtak úgy, hogy Nemesnádudvaron eddig a napig egyetle n
liter vizet sem termelt a hálózatra az új vízmű , mert nem sikerült egymást követő két
alkalommal negatív mikrobiológiai mintát produkálni .

Sajnos az új rendszer már nem arzénos, de ihatatlan, emberi fogyasztásra,
felhasználásra alkalmatlan barna lét termel . Az ivóvízminőség-javító programnak
köszönhetően olyannyira leromlott a vízminőség, hogy a vízfogyasztás a térségben 40
százalékkal csökkent, a lakosság pedig újra el kezdte használni a saját fúrt kútjaikat . A víz még
csak fürdésre, mosásra sem alkalmas. A lakosság így joggal várja, hogy világos magyarázato t
kapjanak, és felel ősségre vonást foganatosítsanak, továbbá kártérítéssel éljenek .



Tisztelt Miniszter Úr !

Mit kíván tenni a kormány a tarthatatlan helyzet helyrehozásával kapcsolatban? Vizsgálják- e
azt, hogy mi az oka a víz ilyen mértékű romlásának, illetve hogy ki a felel őse a kialakul t
állapotoknak? Miért távolították el a posztjáról Székelyhidi Andrást? Számíthatnak- e
kártérítésre a lakosok, illetve hogyan kívánják biztosítani számukra az ivásra, f őzésre ,
tisztálkodásra, takarításra elegendő , megfelelő minőségű vízmennyiséget mindaddig, amíg a
hálózat ezt nem teszi lehet ővé?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . április 10 .

Tisztelettel :

Kepli Lajos
Jobbik
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